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Nemzetközi ifjúsági klub 
Félidejéhez érkezett az 

Országos Béketanács nem-
zetközi i f júsági klubjának 
munká ja . A klub július 1-
jén kezdte meg működését, 
és augusztus 20-ig tar t nyit-
va Budapest Belvárosában, 
az Eötvös-klubban. Létre-
hozásának fő célja az volt, 
hogy olyan politizáló fóru-
mot. teremtsenek, ahol a 
külföldről hazánkba látoga-
tó fiatalok megismerhetik 
Magyarország társadalmi, 
gazdasági és kulturális éle-
tének aktuál is kérdéseit, a 
magyar békemozgalom tevé-
kenységét. 

A klubnapok máris szá-
mos érdekes tapasztalatot 
hoztak. Az eddigi beszélge-
tések témái között volt a 
magyar gazdaság helyzete, 
kulturális politikánk. a 
nemzetközi kulturális kap-

csolatok, i f júságunk helyze-
te és szerepe, valamint a 
béke, a leszerelés és az I 
enyhülés lehetőségei Euró-
pában. Az előadók — az 
egyes szakterületek ismerői 
— közgazdászok, újságírók 
és ifjúsági vezetők közül ke-
rültek ki. 

Az összejöveteleken szo-
cialista és nyugati orszá-
gokból érkezett fiatalok egy-
a rán t részt vettek. A politi-
kai programokat szórakoz-
tató események követik: 
különösen kedvelt a diszkó 
és a táncház. 

Az eddigi tapasztalatok 
szerint — mutattak rá az 
Országos Béketanácsnál — 
a klub hasznos vállalkozás; 
hozzájárul a hazánkról ki-
alakított kép reálisabbá té-
teléhez, és a magyar béke-
mozgalmi törekvések meg-
ismertetéséhez. 

Szovjet konzul 
Szegeden 

Szegedre látogatott teg-
nap. pénteken Jurij Pron-
csenko, a Szovjetunió deb-
receni konzulja. Az MSZMP 
megyei bizottságán Koncz 
János és Bartha László, a 
pártbizottság ti tkárai fo-
gadták a vendéget, majd a 
megyei tanács elnöke. Pap-
ái József tájékoztatta a me-
gye és Szeged gazdasági 
eredményeiről. Délután Ba-
lástyára, az Alkotmány Ter-
melőszövetkezetbe látoga-
tott Ju r i j Proncsenko, este 
pedig megtekintette a sza-
badtéri idei első bemutatóját, 
a Tavaszköszöntő táncjáté-
kot. 

Mávtours — Szegeden is 
Az utóbbi években meg-

szaporodtak az utazási iro-
dák. Közülük az egyik leg-
f ia ta labb a Mávtours, 
amely a vasút legújabb szol-
gáltatásának gazdája. Hiva-
talosan az év elején kezdte 
meg működését a Mávtours 
Idegenforgalmi és Szállítmá-
nyozási Igazgatóság — buda-
pesti székhellyel. Az eltelt 
néhány hónap alatt hozzá-
kezdtek az országos hálózat 
kialakításához, körzeti és te-
rületi irodák létrehozásához. 
A MÁV szegedi igazgatósága 
területén Békéscsabán és 
Kecskeméten területi. Sze-
geden pedig körzeti iroda 
nyilt. Ez utóbbi a megyei 
szervezésen túlmenően irá-
nyí t ja a területi irodák 
munká já t is. Így programkí-
nálatuk felöleli a Dél-Al-
föld egész területét. 

A szegedi iroda működé-
séről Zsiga Sándor idegen-
forgalmi szervezővel beszél-
gettünk. 

— Az első hónapokban 
igyekeztünk széleskörű 
együttműködési kapcsolatot 
kialakítani azokkal a szerve-
zetekkel, amelyek munkáia 
nélkülözhetetlen működé-
sünkhöz: a társigazgatósá-
gokkal, a szolgáltató par t -
nerekkel és különböző uta-
zási irodákkal. Célunk a ko-
rábbi években — főleg a 
vasúti díjtételek emelése 
miat t — elpártolt utasok 
visszaszerzése. Olyan prog-
ramok szervezését tűztük 
feladatul, amelyekkel a vas-
úti szerelvények kihasznált-
ságát tovább iaví that juk. 
Hogyan? Különféle kedvez-
ményekkel igyekszünk az 
utasokat arra ösztönözni, 
hogy vonatainken utazzanak, 
és vegyék igénybe szolgálta-
tásainkat. Ezek a orogramok 
főleg csoportoknak kínálják 
a vasúti utazást, de ha szük-

séges, egyéni utazóknak is 
rendelkezésére állunk. Sőt 
ar ra is van lehetőség, hogy 
az utas gépkocsival, vagy 
igénye szerinti közúti j á rmű-
vel utazzon és csak egyéhi 
szolgáltatásainkat kérje. 
Gondolok it t a szállásra; a 
Mávtours elsődlegesen a 
vasút üdülőházait, vendég-
szobáit kínálja. Szegeden 
például a tavaly átadott l a j 

kóotthont tudjuk egész év-
ben hétvégeken szállodaként 
üzemeltetni. A Boross Jó-
zsef utcai szálláson 120 ven-
déget tudunk kényelmes, 
minden igényt kielégítő szo-
bákban elhelyezni. 

— Mit ajánl jelenleg 
Mávtours? 

— Idén elsősorban a szo-
cialista országokba szerve-
zőink utakat. Nagy az ér-
deklődés a bolgár utald 
iránt . A belföldiek közül az 
augusztus. 19—;20-i debreceni 
virágkarneválra indítandó 
kétnapos utat említem, 
ameiy jó példa az átszállás 
nélküli, kényelmes. gyors 
eijutásra. 

— Terveik? 
— Szeptemberben jelenik 

meg az első programfüze-
tünk, ebben több ú j külföldi 
és belföldi utat a jánlunk. Az 
őszi—tavaszi időszakban ú j 
erdélyi körutazásokkal je-
lentkezünk. télen pedig Sze-
ged környékén lakóknak u 
közeli romániai sítúrát 
ajánl juk. Belföldön szeret-
nénk az őszi—tavaszi ta-
nulmányi kirándulások szer-
vezésébe bekapcsolódni — 
elsősorban sa já t szálláslehe-
tőségeink bekapcsolásával. 
Csoportos utazás esetén le-
hetőség van különvonatok 
indítására is. Terveinkben 
budavesti színházi vonatok 
indítása is szerepel. Sikerre 
számíthat a „Garabolyos 
szüret Hajósor." elnevezésű 

utunk is. Szeptemberben és 
októberben szervezzük ezt az 
utat Eácsalmásig, illetve Ba-
jái? vonattal, majd onnan 
Hajósig autóbusszal. vagy 
az egész útvonalon autóbusz-
szal. Ez a program tulajdon-
képpen egynapos „öszöm-
iszom", melynek része, hogy 
a szüreten mindenki tele-
szedheti gyümölccsel a ma-
gával hozott kosarat. Megte-
kintheti a pincefalut, a sé-
tát a Cabernet-fogadóban, 
ahol zenészek gondoskodnak 
a jókedvről, borkóstoló és 
ebéd követi. Mindezt a köz-
lekedési költségek nélkül 
körülbelül 390 forintért. El-
sősorban csoportok részvéte-
lére számítunk. 

— Hol lehet jelentkezni 
útjaikra? 

•rtr .Új irodánk .megnyitásá-
ig felvilágosítást a Boross 
József utca 4jB alatti ideig-
lenes körzeti irodánk ad 
(telefonon: 23-130). Jelentke-
zéseket a Mávtours-menet-
jegypavilonban, a MÁV-
igazgatóság mögött fogadunk 
el. De a csoportos utazások 
megrendelőihez már a ter-
vezés időszakában is házhoz-
megyünk! Egyébként me-
netjegypavilonunkban meg-
kezdtük a külföldi utazásra 
jogosító Inter-Rail igazolvá-
nyok értékesítését is. 

Gellért József 

Megnyílt a Kass Galéria 
Végre megszületett Szeged 

első önálló gyűjteménye. A 
Vár u. 7. szám alatt — a 
volt gyermekkönyvtár he-
lyén — tegnap megnyílt 
Kass János Galériája. A sze-
gedi születésű művész hatal-
mas, gazdag és szerteágazó 
pályájának keresztmetszetét 
muta t ja be. Csepp a ten-
gerben, hiszen a több ezer 
illusztráció, grafikai lap, 
plasztika, könyv, film stb. 
közül csak néhány kerülhe-
tett a falakra. Például a 
Cantata profana, a Mózes, 
néhány Biblia-illusztráció. Az 
ember tragédiájához és a 
Hamlethez készített rézkar-
cok, valamint a Kékszakállú 
herceg várának képi meta-
morfózisai; híres Fejek-so-
rozatának csokra is helyet 
kapott az állandó kiállítá-
son, látható például a Ju -
hász Ferenc, Nagy László, 
Déry Tibor, Örkény István 
által „jegyzett" alkotás; gaz-
dag sorozat pálcikaember-
jelekből; s kiegészítésül pár | 
márványszobor. A galériát Juhász Ferenc ny i to t í i meg. Képünkön mel-

lette (balról) Trcgtnr.yer Ottó cs Kass János Keresztmetszete egy tiszta 
és humánus világnak, egy 
olyan művészi életműnek, tette. Ügy tudott európai- múzeumigazgató köszöntő 
melyben ötvöződik a húsza- rangú művészetet teremteni, szavai után az érdeklődök 
dik század gondolkodó em- hogy sohasem akar ta elsza- népes táborának jelenlété-
berének sokféle tájékozódd- kítani Tisza-parthoz Ián- ben Juhász Ferenc kétsze-
sa az élet nagy kérdései- coló gyökereit. Számára tör- res Kossuth-díjas költő, az 
nek megfogalmazása, vá- ténelem, jelen, barátság, kö- Új írás főszerkesztője nvi-
laszkeresés gondokra, kisér- zösségi érzés, jövőbe lendítő totta meg, majd Papp Gyű-
lésekre, fá jdalmakra . Kass értelem és szeretet mind- la tanácselnök vette á t a 
János tanúja és krónikása e mind alkotásra serkent. Szegednek ajándékozot t 
kornak, s feladatát nemcsak Az elegáns állandó gvűi- anyagot a város lakosságá-
fölismerte, de ki is teljesí- teményt Trogmayer Ottó nak nevében. 

Az ezredfordulóig szóló program 

Terület- és településfejlesztés 
Pénteken az Országos Mint ismeretes, az Ország- sadalmi vitában csaknem 

Tervhivatalban Faluvégi La- gvúiés tavaszi ülésszakán 100 település összesen tiz-
jos miniszterelnök-helyettes, első ízben tűzte napi rendjé- ' ezer lakosa Vett részt-
az Országos Tervhivatal el- re ezt a témát, a béterjesz- Elmondta: kíepvensúlyo-
nöke, Somogyi László épí- tett javaslatok széles társ- z o t t város- és kö&égfejlesz-
tésügyi és városfejlesztési dalmi vi tában nyerték el tésre törekedve az év végé-
miniszter, valamint a Mi- végső formájuka t és tar tal- jK elkészül az a fejlesztési 
nisztertanács Tanácsi Hiva- mukat, amelyek kifejezik a program is, amely Szabolcs, 
talának képviselője a városokban és falvakban Borsod, Zala, Somogy és Bé-
kormány nevében köszön- élő emberek településük jö- k é s megye elmaradot tabb te-
tötte a- minisztériumok, a vőiéről alkotott eleondolá- rületeinek gazdasági fellen-
társadalmi szervek, az aka- s a i t i s . Az országgyűlési ha- dülését hivatott segíteni, 
démiai intézetek és a me- tározatnak megfelelően, a ipari kul túrát és ú j foglal-
gyei tanácsok vezetőit, akik társadalmi szervek széles koztatásj lehetőséget teremt-
tevékenyen részt vettek a körű bevonásával most el- ve. A hátrányos helyzet fel-
terület- és településfejlesz- készült a hosszú távú célok- számolásához a jól megala-
tés új . hosszú távú felada- b oz kapcsolódó feladatok pozott településfejlesztés ve-
tainak kimunkálásában. 

Jól halad az aratás 
Bőségesebb gyümölcs- és zöldségkínálat 

Tempósan és folyamato-
san haladnak a kombájnok, 
jó ütemű a betakarítás. A 
MEM adatai szerint az a ra-
tó-cséplő gépek a kalászos 
gabona termőterületének 
m á r kétharmadáról „lehoz-
ták" a termést. Az ország-
részek között természetesen 
továbbra is különbségek 
mutatkoznak; a dé1' me-
gyékben, ahol a gabona min-
dig korábban érik be, már 
a végénél tar t a nagy mun-
ka. Hátrább vannak az a ra -
tással az északi területeken. 
Jelenleg két olyan megye 
van — Nógrád és Borsod — 
ahol a búzának mée jóval 
több mint a fele lábon áll. 
A tavaszi árnának egyhar-
madát vágták le, s az utol-
só repcetáblákat j á r j ák a 
gépek. 

A földekről érkező jelen-
tések szerint a kepásnevé-
n- "k szépen fejlödnek, meg-
hálál ják a napsütést, a ked-

vező időjárást. A kukorica 
ismét behozott valamit ko-
rábbi fejlődésbeni lemara-
dásából. 

A gyümölcsös- és zöldsé-
geskertekből folyamatos a 
felhozatal. Mindez a piacok 
forgalmából is lemérhető, 
örvendetes, hegy — az ösz-
szesítés szerint — a főváro-
si piacokra az elmúlt héten 
paradicsomból és papriká-
ból mintegy nyolcvan száza-
lékkal többet hoztak mint 
az elmúlt év azonos idősza-
kában. Több jutott zöldbab-
ból és más termékekből is 
s piacokra, uborkából pél-
dául ezen a héten kétszer 
annyit adtak el. mint tavaly 
ilyentájt . Kisebb a felhoza-
tal a káposztafélékből. S a 
bőségesebb kínálat az árak-
ra is jó hatással van. A 
paprikát például most fele-
annyiér t kínálják, mint a? 
elmúlt évben, július vége-
felé. (MTI) 

dokumentuma. 
Faluvégi Lajos a közös 

Életmentők kitüntetése 

Nagy László felvétele 
„Az életmentés során tanúsított hősies magatartásért 

a Magyar Népköztársaság Minisztertanácsa Életmentő em-
lékérem kitüntetésben részes í t i . . . " Ezt olvashattuk teg-
nap, pénteken délelőtt a Csongrád Megyei Tanácsnál azon 
a vörös okmányokon, amelyeket Farkas István nak és 
Horváth Lászlónak adományoztak. A két fiatal — 17, il-
letve 18 éves — Mártélyon, egy szivattyútelepen mentet te 
meg a 9 éves Kékesi Zoltán életét, aki horgászás közben 
a betonaknába zuhant. A három méter mély kútból a ful-
dokló gyereket előbb Farkas István próbálta kimenti, de 
mivel ruhástul ugrott a vízbe, végül ő is segítségre szo-
rult. Ezt látva Horváth László, élete kockáztatásával, a 
két fuldoklót, a oar t ra emelte. A hír ennyi, s csak azt 
tehet jük hozzá, amit Papdi József, a megyei tanács elnöke 
mondott köszönjük, és gratulálunk, f iúk! 

zethet. A kormány bízik ab-
ban — mondotta —, hogy 
az előkészítés során tapasz-munkát méltatva rámutatot t , ' . . . . „ „ „ , „ „ „ , , „ . . . „ • „ 

hogy sikerült a tudomány. ~ ! t b u z 8 a l o m . elhatarozas 
a gyakorlat és a helyi kö- és egyetértés akkor is meg-
zösségek törekvéseit egészen marad, amikor a program 
az ezredfordulóig tartó idő- megvalósítását kell szervez-

csőink r m S b i T r S r * végrehajtani . Számba 
vevők között példamutató, vették azt is, hogy növek-
hasznos együttműködés va- s z i k 3 megyei tanácsok gaz-
lósult meg, s kevés olyan dasági önállósága, korszerű-
terület van, ahol ehhez ha- södik irányítási rendsze-
sonlóan összhangba tudták rü k> s szélesedik a lakó-
volna hozni a gazdasági ter- közösségeknek a munkába 
v e k e t — a népgazdasági és való bevonása is. s mindez 
a tanácsi terveket —, mind segítheti a feladatok végre-
gazdasági és műszaki, mind haitásat. 
társadalmi oldalról. A most elkészült doku-

1 mentumok alaoian keszul-
A több évi" tar tó élőké- nek majd el a kormány kö-

szítésből tudományos és ku- zéotávú, és a megvék, vá-
tatóintézetek. tervezóválla- rosok, községek közén- és 
latok, tanácsi szervek egy- hosszú távú terület- és tele-
aránt részt vállaltak. A tár- pülésfejlesztési tervei. (MTI) 

! i d 3 J i 

Búcsú dr. Salgó Lászlótól 
Mély részvéttel búcsúztat-

ták pénteken a Kozma ut-
cai izraelita temetőben dr. 
Salgó László főrabbit, az 
Országos Rabbitanács el-
nökhelyettesét, a Budapesti 
Rabbiság elnökét, ország-
gyűlési képviselőt, a m a -
gyarországi izraelita feleke-
zet és a társadalmi köz-
élet kiemelkedő személyisé-
gét — a magyarországi egy-
házak, a Magyar Népköz-
társaság Országgyűlése, az 
állami és a társadalmi 
szervek képviselői, valamint 
az elhunyt tisztelői jelenlé-
tében. 

A gyászszertartáson el-

sőként dr. Schöncr Alfréd 
főrabbi mondott beszédet. 
A magyar izraelita felekezet 
részéről Bárdi Dezső, a Ma-
gyar Izraeliták Országos 
Képviseletének alelnöke, a 
Hazafias Népfront Országos 
Tanácsa képviseletében Ju-
hász Róbert o s z t á l y v e z e t ő 
búcsúzott az elhunyttól, 
majd a Rabbi testület, az 
Országos Rabbiképzö Inté-
zet és a Dohány utcai 
templom hívei nevében 
méltatták az elhunyt fő-
rabbi kiemelkedő és sokol-
dalú munkásságát, felekeze-
te és hazája iránti elköte-
lezettségét. (MTI) 


